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ب‌

ملخص البحث
يهدف البحث إلى إظهار حقيقة معنى السرقة الرقمية، والفرق بين الرقمية والإلكترونية في الاستخدام العربي، ثم بيان طرق هذه السرقة ومراحلها لكي يتّضح حكم كلّ مرحلة في التنزيل الفقهي، وبعد ذلك سيبيّن الباحث التكييفات الفقهية التي قد تنزّل هذه الواقعة من خلالها، وشروط كلّ تكييف، ثمّ يجري البحث في نظر شروط التكييفات. واختتم بأحكام مترتّبة على السرقة الرقمية.
وعلى هذا قسّم الباحث هذا البحث إلى ثلاثة فصول :
الفصل الأول : الدراسة الوصفية والتحليلية في تصوّر مفهوم السرقة الرقمية والألفاظ ذات الصلة بالموضوع، تحدّث الباحث عن السرقة والرقمية والمقصود بالسرقة الرقمية؛ مفهومها وكيفيتها وطرق سرقتها ومراحلها وخصائصها.
الفصل الثاني : الدراسة الاستنباطية في الكشف عن حكم المسألة، تحدّث الباحث أوّلاً عن تنزيل الواقعة على السرقة الحدّية المتعارفة لدى الفقهاء ونظر الباحث في شروطها وأدلّتها ومناقشة أدلّتها، ثم نظر في مدى انطباقها على السرقة الرقمية. 
الفصل الثالث : الدراسة النظرية في طرق إثبات هذه الجريمة أمام القضاء والأحكام المترتّبة على فعل الجريمة. واختتم الباحث بالدراسة التطبيقية لبعض المسائل الواقعة تحت مسمّى السرقة الرقمية.
ومن أهمّ ما توصّل إليه الباحث أنّ السرقة الرقمية في بعض صورها الحادثة في هذا العصر داخلة تحت السرقة الحدّية إذا توفّرت الشروط المطلوبة.

Abstract
This study aims to investigate the reality of the meaning of digital theft, the difference between digital and electronic in Arabic. It also explores methods and stages of this theft so as to help examine every stage of it from the point of view of jurisprudence. The study further explains jurisprudential adaptations through which the issue in question can be applied.  The provisions of the jurisprudential adaptations are set first so that this study can be conducted in the light of these adaptations. The study concludes with the provisions of the digital theft. 
This study is divided into three chapters: 
Chapter one is a descriptive and analytical examination of the concept of the digital theft and relevant issues. In this chapter, the researcher states the concept of digital theft, the way it occurs, and the stages and characteristics of it. 
Chapter two is an inductive investigation to find out the ruling of the issue in question. The researcher first studies the common punishable theft which has been already discussed by the jurisprudence scholars; considers its provisions, evidences; and discusses these evidences. The researcher then considers the extent to which this matter can be applied on the digital theft.
Chapter three provides theoretical study of ways of proving this crime before the judiciary and the provisions of the act of crime. The researcher concludes with applied study for some issues under the digital theft. 
One of the most important findings of this study is that the digital theft has some incidents in this age which go under  the punishable theft if the conditions are available.
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